

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, April 1979

IMPROVING THE WORKING METHODS OF THE TRIPARTITE CONFERENCES *

Acting on a proposal from Vice-President Vredeling, the Commission has adopted a draft Council Resolution introducing arrangements designed to improve the working methods of the Tripartite Conferences.

The draft Resolution implements the mandate given by the European Council to the Community institutions on 4 December 1978. It meets the European Trade Union Confederation's demand for an improvement in the procedures to be followed in the preparation of the Conferences, their work and the drafting of the conclusions, without which the ETUC would decline to attend future Conferences.

The arrangements set out in the conclusions were worked out in collaboration with the ETUC and the Union of Industries of the European Community.

In accordance with the draft Resolution, the Tripartite Conferences will henceforth be organized on the following lines :

1. The subjects for discussion will be adopted by the Council after consultation with the Commission and the two sides of industry. The Standing Committee on Employment and the Economic Policy Committee could carry out in-depth studies on certain topics in preparation for the Conference. The Commission will on its own initiative, draw up a working document based on the topic chosen by the Council for the Conference.
2. The Commission will also draw up preliminary draft conclusions which will be submitted to the other parties present at the Conference. The Council (or, where appropriate, representatives of the Governments of the Member States) and the two sides of industry will adopt their respective positions and inform the Chairman who, in liaison with the Commission, will draw up a proposal for conclusions for submission to the Tripartite Conference.
3. At the Conference, when each of the parties involved (i.e. the Council, the Commission and the two sides of industry) has informed the meeting of its views on the draft conclusions, the Chairman will examine, with the representatives of each party, any amendments which should, in the light of discussions, be made to the conclusions which he submitted to the Conference. The final wording of the conclusions will be adopted by the Conference. Where necessary, it will be accompanied by comments by the participants.
4. Each party should, contribute to implementing the conclusions thus adopted in accordance with its own structures and spheres of responsibility.

5. The Commission will make proposals or suggestions which it considers appropriate for the implementation of these conclusions.

Depending on their nature, these proposals or suggestions could be transmitted to the Community Institutions or discussion and consultation bodies, or to the organizations of the two sides of industry.

6. Reports could be drawn up by the parties concerned on the fulfillment of the commitments made, to be examined, as appropriate by the Economic Policy Committee and the Standing Committee on Employment, or possibly at the following Tripartite Conference.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, avril 1979

AMELIORATION DES METHODES DE TRAVAIL DES CONFERENCES TRIPARTITES. (*)

La Commission a adopté, sur proposition du Vice-président Vredeling, un projet de résolution du Conseil établissant des dispositions qui visent à améliorer les méthodes de travail des Conférences tripartites.

Le projet de résolution donne suite au mandat que le Conseil Européen du 4 décembre 1978 a donné aux institutions de la Communauté. Il répond à l'exigence de la Confédération Européenne des Syndicats que la procédure à suivre pour la préparation des Conférences, leur déroulement et la préparation des conclusions soient améliorés pour que la C.E.S. soit en mesure de participer à de futures conférences.

Les dispositions que comportent les conclusions ont été conçues en concertation avec la C.E.S. et l'Union des Industries des Communautés européennes. Selon ce projet, les Conférences tripartites se dérouleront désormais comme suit :

1. Le thème des travaux est arrêté par le Conseil après consultation de la Commission et des partenaires sociaux. Le Comité permanent de l'emploi et le Comité de politique économique peuvent approfondir l'étude de certains thèmes préparatoires à la Conférence tripartite. La Commission élabore sous sa propre responsabilité, en vue de la Conférence tripartite, un document de travail à partir du thème arrêté par le Conseil.
2. La Commission élabore en outre un avant-projet de conclusions qu'elle transmet aux autres parties présentes à la Conférence. Le Conseil (ou, selon les cas, les représentants des gouvernements des Etats membres), et les partenaires sociaux, arrêtent leurs positions respectives et les transmettent à la présidence qui, en liaison avec la Commission, établit un projet de conclusions qu'elle transmet à la Conférence tripartite.
3. Au cours de la Conférence, chacune des parties, le Conseil, la Commission et les partenaires sociaux, ayant fait connaître son point de vue sur ce projet de conclusions, la Présidence examine avec les représentants des parties concernées, quels amendements il convient, à la lumière des débats, d'apporter aux conclusions qu'elle a présentées à la Conférence. Le texte final des conclusions est adopté par la Conférence. Il sera, le cas échéant, accompagné des commentaires des parties à la Conférence.
4. En ce qui concerne la mise en oeuvre des conclusions ainsi retenues, chacune des parties devrait y contribuer, pour sa part, conformément à ses structures et dans le domaine des responsabilités qui lui sont propres.

(*) COM (79) 224

5. La Commission fait les propositions ou suggestions qu'elle estime appropriées pour mettre en oeuvre ces conclusions.

En fonction de leur nature, ces propositions ou suggestions pourraient être adressées soit aux institutions de la Communauté, soit aux instances de dialogue et de concertation communautaires, soit aux organisations des partenaires sociaux.

6. L'exécution des engagements pris pourrait faire l'objet de rapports à établir par les parties concernées et à examiner, selon le cas, au sein du Comité de Comité de politique économique et du Comité permanent de l'emploi ou, éventuellement, le cas échéant, à la Conférence tripartite suivante.